
PROTOKÓŁ Nr 21/2016 

z posiedzenia wspólnego wszystkich Komisji Rady Gminy Dębnica Kaszubska 

z dnia 25 maja 2016 r. 

 

1. W posiedzeniu wspólnym komisji wzięli udział: 

 14 Radnych Rady Gminy Dębnica Kaszubska, 

 Wójt Gminy Dębnica Kaszubska – Iwona Warkocka 

 Asystent Wójta – Karol Żukowski 

 Sekretarz Gminy – Radosław Krawczyk 

 Skarbnik Gminy – Marek Malinowski 

 Prezes Zakładu Gospodarki Komunalnej – Cezary Waśniewski 

 Dyrektor Gminnego Ośrodka Kultury – Anna Pietrzak 

 Kierownik Referatu Projektów i Inwestycji – Marta Łomża-Duszny 

 Inspektor ds. ochrony przyrody i gospodarowania odpadami – Katarzyna Zakrzewska 

 Inspektor ds. gospodarowania nieruchomościami – Monika Żendarska 

 

Radny nieobecny: Piotr Paczesny 

 

Porządek obrad: 

1. Otwarcie obrad. 

2. Opiniowanie materiałów w sprawie: 

a) zatwierdzenia sprawozdania finansowego Gminnego Ośrodka Kultury w Dębnicy 

Kaszubskiej za 2015 rok, 

b) wyboru Wiceprzewodniczącego Rady Gminy Dębnica Kaszubska, 

c) zawarcia umowy partnerskiej na rzecz wspólnej realizacji Projektu pn.: „OD STAŻU DO 

ANGAŻU” w ramach Programu Operacyjnego Wiedza Edukacja Rozwój 2014 – 2020 

współfinansowanego ze środków Europejskiego Funduszu Społecznego, 

d) „Regulaminu utrzymania czystości i porządku na terenie Gminy Dębnica Kaszubska”, 

e) szczegółowego sposobu i zakresu świadczenia usług w zakresie odbierania odpadów 

komunalnych od właścicieli nieruchomości i zagospodarowania tych odpadów, 

f) terminu, częstotliwości i trybu uiszczania opłaty za gospodarowanie odpadami 

komunalnymi oraz zarządzenia poboru opłaty za gospodarowanie odpadami 

komunalnymi w drodze inkasa, wyznaczenia inkasentów i określenia wysokości 

wynagrodzenia za inkaso, 

g) ustalenia wysokości diet dla Radnych Rady Gminy Dębnica Kaszubska, 

h) zmiany uchwały Nr XIII/88/2016 Rady Gminy Dębnica Kaszubska z dnia 28 stycznia 

2016 r. w sprawie zatwierdzenia planu pracy Komisji Rewizyjnej na rok 2016, 

i) ustalenia składu osobowego Komisji Infrastruktury i Budżetu, 

j) przyjęcia „Strategii rozwiązywania problemów społecznych Gminy Dębnica Kaszubska 

na lata 2016 – 2020, 

k) przyjęcia Programu  opieki nad zwierzętami bezdomnymi oraz zapobiegania 

bezdomności zwierząt na terenie Gminy Dębnica Kaszubska na rok 2016, 

l) przedłużenia czasu obowiązywania dotychczasowych taryf  za zbiorowe zaopatrzenie w 

wodę i zbiorowe odprowadzanie ścieków oraz dopłaty do taryfowej grupy odbiorców 

usług na terenie Gminy Dębnica Kaszubska, 

m) zatwierdzenia sprawozdania finansowego oraz sprawozdania Wójta Gminy Dębnica 

Kaszubska z wykonania budżetu gminy za 2015 rok, 

n) udzielenia absolutorium Wójtowi Gminy z wykonania budżetu gminy w 2015 roku, 

o) zmiany uchwały budżetowej oraz zmian w budżecie gminy na 2016 rok. 



3. Plan zbywania nieruchomości na terenie gminy Dębnica Kaszubska z dnia 24.05.2016 r. 
4. Sprawy bieżące. 
 

Przebieg obrad: 
 
Ad. 1-2 

Przewodniczący Rady K. Badowski przywitał wszystkich zebranych. Przywitał Panią 
Wójt, Pana Asystenta, Pana Sekretarza oraz wszystkich Radnych po czym poprosił o wyłonienie 
spośród przewodniczących komisji stałych osobę, która poprowadzi posiedzenie. Zgodnie ze 
statutem powinien być to Radny M. Olech, ale spóźnił się na posiedzenie, dlatego spotkanie 
poprowadziła Radna B. Sikora. 
Radna B. Sikora przypomniała, że zgodnie z poprzednimi obietnicami Prezes ZGK, po miesiącu 
czasu, miał przygotować koncepcję zmian w zakładzie. W związku z tym Radna oddała głos Panu 
Prezesowi. 
Prezes C. Waśniewski przestawił koncepcję rozwoju Zakładu Gospodarki Komunalnej 
/stanowiącą załącznik do protokołu./ 

Radny M. Olech zwrócił się z zapytaniem kiedy można się spodziewać większych efektów za 
ściągalność opłat za wodę? Jak już Pan Prezes wspomniał nieszczelność ta jest na poziomie 40%. 
Radny zwrócił się z zapytaniem gdzie to może uciekać? Czy spółka rozważała możliwość migania 
się od uiszczania opłat przez duże przedsiębiorstwa? Czy ZGK jest w stanie przejąć odbiór 
śmieci? 

Prezes C. Waśniewski odpowiedział, iż temat śmieci jest rozpoznawany, jednak na razie nie ma 
żadnych konkretów. Odnośnie „ucieczek wody” prezes ma podejrzenia, jednak nie są to 
potwierdzone teorie. Jednym z głównych podejrzeń jest nielegalny pobór wody przez 
mieszkańców. 
Radny M. Olech zwrócił się z zapytaniem czy kwestie poboru wody z hydrantów przez strażaków 
były rozważane? 

Prezes C. Waśniewski poinformował, iż należałby opomiarować lub założyć licznik na 
hydrantach. Oczywiście strażaków nie będzie się obciążało za pobór wody, jednak będą to dane 
poglądowe, ile wody zużywane jest na ten cel. 
Radny W. Leśniewski oznajmił, iż główna linia wody zrobiona jest r rury azbestowej a to jest 
bardzo szkodliwe dla zdrowia mieszkańców. 
Pani Wójt I. Warkocka oznajmiła, że główny ciąg linii umieszczony jest w ciągu ulicy 
Zjednoczenia. Jeżeli droga będzie robiona w latach 2017-2018 pomyśli się również i o tym. 
Radny W. Leśniewski poinformował, że ludzie ściągają azbest z dachu, gdyż jest szkodliwy dla 
zdrowia a mieszkańcy pija wodę z rur azbestowych. Takie omijanie problemu nie jest fair. 
Pani Wójt I. Warkocka odpowiedział, że woda dostarczana mieszkańcom jest stale kontrolowana i 
przechodzi restrykcyjne badania, stwierdzające, że woda z dębnickich ujęć jest lepsza niż woda 
butelkowana. Żadne normy nie są przekraczane, więc woda nie jest szkodliwa dla mieszkańców. 
Radna M. Gardzielewska zwróciła się z zapytaniem czy zmieni się struktura zatrudnienia w 
zakładzie? 

Prezes C. Waśniewski odpowiedział, iż będzie dążyć do zmiany struktury zatrudnienia. Docelowo 
chce zwiększyć liczbę ludzi zatrudnionych i pracujących w terenie. 
Radna W. Masłyk zwróciła się z zapytaniem jak miałoby wyglądać dbanie o przystanki 
autobusowe, miejsca publiczne. Czy byłoby to realizowane przez ZGK czy może z funduszu 
sołeckiego? 

Prezes C. Waśniewski odpowiedział, że należy to do zadań gminy. 
Pani Wójt I. Warkocka oznajmiła, że fundusz sołecki też jest z zadania gminy, a stadiony i boiska 
są pod pieczą zakładu. Pojedyncze boiska nie są dużym kosztem. Natomiast stadion w Dębnicy 
Kaszubskiej jest drogi w utrzymaniu. 



Sołtys G. Stenka poinformowała, iż Ona wie, że w Podolu Małym jest jeden dom, gdzie ludzie 
nie płacą za wodę. Prawdą jest, że często wyjeżdżają, jednak jakiś czas tam przebywają. Była 
również taka sytuacja, że woda z piwnicy przelewała się przez okienka. Pani Sołtys podała 
namiary na ludzi tam zamieszkujących i poprosiła aby przyjrzeć się temu tematowi. 
Radny P. Pałubicki zauważył, że koncepcja Pana Prezesa to plan ambitny i życzył pełnej realizacji 
wszystkich zamierzonych punktów. Radny zaznaczył, że minimalizowanie strat wody jest rzeczą 
priorytetową, a także, że jest zdania, że należałoby zamontować licznik wody na wioskę. W ten 
sposób będzie można porównać wartości jakie są dostarczane do mieszkańców i te które są przez 
nich opłacane. 
Prezes C. Waśniewski odpowiedział, iż takie są plany. Tok myślenia Radnego jest dobry. Na 
podstawie odczytów z liczników zamontowanych przed wsią okaże się jakie ilości wody uciekają z 
systemu. 
Radny P. Pałubicki dodał, że 100% opomiarowania mieszkańców jest podstawą. Radny zwrócił 
się z zapytaniem jaka jest całkowita kwota zaległości? 

Prezes C. Waśniewski nie odpowiedział na to pytanie, gdyż nie przygotował sobie dokładnej 
kwoty. 
Radny W. Leśniewski oznajmił, iż należałoby się zająć składowiskiem odpadów produkowanych 
przez grabarnię. Odpady te zawierają środki chemiczne, które przy opadach deszczu trafiają do 
gleby. Obszar składowania położony jest wyżej niż obszar miejscowości. Radny wyraził obawy, że 
nieczystości te mogą zatruć glebę i wody gruntowe w Dębnicy Kaszubskiej. Teren nie jest 
ogrodzony, więc każdy może się do niego dostać. 
Pani Wójt I. Warkocka poinformowała, że nie jest tak, że tego terenu się nie monitoruje. Teren 
ten należy do Starostwa Powiatowego i to oni mają obowiązek wykonywać pomiary czy 
składowisko nie zagraża bezpieczeństwu i tak też robią. Ziemia nie może przyjmować pewnych 
chemikaliów, więc teren jest stale monitorowany, a na obszarze składowane są ścinki. 
Radna B. Sikora zwróciła się z zapytaniem czy ktoś z Państwa Radnych ma jeszcze jakieś pytania? 

W związku z brakiem pytań Radna zabrała głos i oznajmiła, że jej zabrakło przedstawienia 
koncepcji jako prezentacji multimedialnej oraz informacji odnośnie planowanych terminów 
wprowadzenia zmian, a także informacji co Pan Prezes zastał po przyjściu do spółki i co udało 
już się zmienić. Radna poprosiła o przesłanie rozszerzonej koncepcji na maila wszystkim 
Radnym. Radna odniosła się także do wypowiedzi Radnego M. Olecha, że to wcale nie musi być 
wina dużych przedsiębiorstw jeżeli chodzi o takie straty w wodzie. Często bywa tak, że mały 
problem, czyli gospodarstwa domowe unikające płatności pomnożone przez ich ilość dają 
naprawdę wysokie kwoty. Omijanie płacenia za wodę jest powszechnie akceptowalne. Według 
Radnej to duże liczby małych odbiorców rodzą taki problem. W Dębnicy Kaszubskiej istnieje 
nitka, która nie jest zabezpieczona, nie została zaślepiona, więc jest możliwość korzystania z niej 
bez nadzoru. Woda ta w szczególności wykorzystywana jest na ogródkach. Niektóre z 
przedstawionych pomysłów prze Pana Prezesa da się zrobić od ręki, a niektóre potrzebują trochę 
czasu i pieniędzy. 
Prezes C. Waśniewski poinformował, że zacznie się od windykacji i zmiany inkasa. Jest to 
najbardziej potrzebne. Częstsze wizyty inkasenta zmobilizują mieszkańców do regularnych 
płatności. Będzie tez wprowadzona możliwość uiszczania opłat bezpośrednio u inkasenta 
wyposażonego w sprzęt pozwalający na druki potwierdzeń uiszczania płatności. 
Radna B. Sikora zwróciła się z zapytaniem do Prezesa czy zaplanował działania mające na celu 
edukację mieszkańców? Czy była rozważana kwestia rozdawania ulotek, rozwieszania plakatów? 

Prezes C. Waśniewski oznajmił, iż zarządzając spółką będzie wzorował się na Wodociągach 
Słupskich, gdyż według niego są prowadzone bardzo dobrze. Edukacja mieszkańców również 
wchodzi w plany spółki. 
Sołtys G. Stenka poinformowała, że według niej kontrolę nad inkaso powinien mieć ktoś 
zatrudniony na stałe w ZGK, gdyż Ona jako inkasent żyje wśród ludzi. Nie chce mieć później 
jakichś nieprzyjemności. Pani Sołtys nie wie jak sprawdzić czy dany licznik jest zaplombowany 



czy też nie, nie zna też sposobów na oszukanie liczników. Wie tylko jak należy je spisywać. Takimi 
rzeczami powinien się zajmować ktoś kto się na tym zna. 
Radny W. Leśniewski oznajmił, że chciałaby przeanalizować ilość zużywanej wody przez 
mieszkańców np. rodzinę pięcioosobową i porównać ją z inną. Wtedy będzie wiadomo jakie jest 
średnie zużycie wody przez taką rodzinę i czy czasami normy te nie są znacząco przekroczone, 
więc może istnieć prawdopodobieństwo nieprawidłowego poboru wody.   
Radny P. Pałubicki oznajmił, że także jest zdania, że inkasent zatrudniony przy zakładzie lepiej się 
sprawdzi, niż sołtysi w roli inkasenta. Pracownik taki od razu sprawdzi plomby, czy wszystko się 
zgadza, czy licznik nie wygląda jakoś podejrzanie. To ZGK zależy na tym aby sprzedać jak 
najwięcej wody, gdyż jest ona ich głównym źródłem dochodów. Radny przyznał, że oczekiwał 
bardziej ekonomicznego sprawozdania. Nie do końca jest zadowolony z sytuacji przedstawionej, 
gdyż jak wiadomo finanse ZGK nie są w najlepszej kondycji. 
Radna B. Sikora oznajmiła, że w interesie spółki jak i gminy jest racjonalne wydatkowanie i 
zarzadzanie majątkiem. Radna zaproponowała aby spotkać się za pół roku z Prezesem i omówić 
wszystko to co udało się zrobić. Radna zwróciła się z zapytaniem czy październik mógłby być 
miesiącem, w którym zostanie zorganizowane spotkanie? Radni przystali na tą propozycję. 
Pani Wójt I. Warkocka oznajmiła, iż około 10-11 lat temu sama wymieniała rury u siebie na 
nieruchomości i wtedy gdy przyjechali pracownicy ZGK nie byli w stanie wskazać miejsca gdzie 
się one znajdują. Nie było na to żadnej dokumentacji. Nie ma też map z naniesioną siecią. Taka 
dokumentacja jest ważna, wiec w przyszłości należałoby pomyśleć o odtworzeniu przebiegu sieci 
i sporządzeniu mapy. Pani Wójt dodała, że jeżeli chodzi o odszkodowane dla Energii 10.06 jest 
sprawa sądowa. Nie ma ona na celu orzekać o winie, gdyż wyrok już zapadł. Ma jedynie na celu 
określić wysokość wypłaconego odszkodowania. Jednak nie będzie to kwota dużo niższa niż 
pierwotnie zakładano, gdyż może się różnić o około 20 tys. zł. 
Radny P. Pałubicki zwrócił się z zapytaniem czy próbowano polubownie dogadać się z Energą? 

Prezes C. Waśniewski poinformował, iż o sprawie w sądzie dowiedział się obejmując to 
stanowisko.  Miał mało czasu na działanie. Najbliższa sprawa w sądzie to naliczenie kary jaką 
poniesie zakład, jednakże negocjacje będą trwać. 
 
Ad. a 

Przewodniczący Rady K. Badowski oznajmił, iż w związku z tym, że obecna jest Pani 
Dyrektor Gminnego Ośrodka Kultury jako kolejny punkt zostanie omówione sprawozdanie 
finansowe GOK-u za 2015. 
Pani Dyrektor A. Pietrzak poinformowała, że GOK zmieścił się w przyznanej kwocie dotacji. W 
2015 roku nastąpiła zmiana działalności ośrodka, po których wprowadzono zajęcia płatne w 
kwocie wynoszącej 15 zł za sekcję. Jednak nie jest to kwota przeznaczana na pokrycie 
wynagrodzenia instruktorów, ale na zorganizowanie wspólnego wyjazdu na zakończenie zajęć. 
Nastąpiła także redukcja imprez plenerowych oraz redukcja etatów świetliczanek. 
Radna B. Sikora poprosiła o przedstawienie językiem przystępnym dla każdego stanu 
finansowego GOK-u. 
Księgowa GOK-u Poinformowała, że na GOK i bibliotekę przeznaczono 821 tys. złotych. 
Dochody własne i przychody ośrodka obejmują dotacje. Na stronie 13 sprawozdania wszystko 
zostało rozpisane. Około 9 tys. zł przeznaczono na zbiór biblioteczny, ponieważ przy ostatniej 
inwentaryzacji stwierdzono, że wiele spośród posiadanych pozycji nie mogło być już na stanie, nie 
nadawały się dla czytelników. Dlatego zbiory należało odnowić. 
Radna B. Sikora zauważyła, że w sprawozdaniu mowa jest o stracie finansowej, w związku z tym 
poprosiła o wyjaśnienia. 
Księgowa poinformowała, że strata ta jest wynikiem umorzeń środków trwałych. W 2015 roku 
weszła ustawa zmieniająca zapisy amortyzacji. 34 tys. zł jest już wykluczone z kosztów, jednak w 
2015 roku należało je wykazywać jako stratę. Oczywiście takowa nie miała miejsca, jest ona 
wirtualna tylko i wyłącznie na papierze. 



Radna B. Sikora zwróciła się z zapytaniem czy są jeszcze jakieś pytania? W związku z brakiem 
pytań Radna przeszła do opiniowania projektu uchwały. 
W wyniku głosowania wspólnego projekt uchwały został zaopiniowany pozytywnie w 
stosunku /13 za, 0 przeciw, 0 wstrzymujących. 
 
Pani Dyrektor podziękowała za pozytywne opinie i dodała, że 4 czerwca 2016 r. organizowany 
jest dzień dziecka. Przy układaniu kalendarza imprez na rok bieżący zostało ustalone, że impreza 
będzie organizowana wspólnie, tak aby była jedna duża gminna impreza dla dzieci z całej gminy. 
Sołtysi poparli ten pomysł, jednak teraz każde sołectwo chce organizować dzień dziecka we 
własnym zakresie. W związku z tym GOK ma ograniczone możliwości finansowe. Jednak to nie 
powstrzymuje przed zorganizowaniem imprezy. Pani Dyrektor poprosiła o wsparcie finansowe 
imprezy, gdyż bez sponsorów imprezy nie będzie. Dodała, że Gminna Komisja Rozwiązywania 
Problemów Alkoholowych dołożyła się do organizacji. Wszelkie zebrane pieniądze zostaną 
przeznaczone na atrakcje dla dzieci. Już kilku Radnych dorzuciło się do imprezy, swoje wsparcie 
finansowe przekazała m.in. piekarnia Domin, Pizzeria Napoli. Ludzie bardzo chętnie się 
dorzucają, więc Pani Dyrektor prosi także Radnych o taką działalność. 
Radna B. Sikora zachęciła do współpracy, po czym zwróciła się z zapytaniem czy te kilka tysięcy 
złotych dla budżetu gminy jest za dużym kosztem żeby dołożyć do imprezy? 

Pani Wójt I. Warkocka oznajmiła, że niestety tak jest przy tak napiętym budżecie, a dodatkowo 
pojawił się kolejny wydatek czyli brama wjazdowa do GOK-u. 
/O godz. 11:14 na posiedzenie dołączył Radny R. Cech./ 

Pani Wójt I. Warkocka dodała, że impreza miała być masowa, organizowana wspólnie z 
sołtysami. Jednak ci się rozmyślili i oddzielili od organizacji imprezy, gdyż wolą zrobić dzień 
dziecka u siebie. Oczywiście każde dziecko, które przyjdzie na imprezę w Dębnicy Kaszubskiej 
będzie mogło korzystać z atrakcji. 
Radna W. Masłyk oznajmiła, iż jej też łatwiej i wygodniej by było współorganizować imprezę w 
Dębnicy, jednakże rada sołecka nie wyraziła zgody. Pozostali chcieli organizować swój dzień 
dziecka, w myśl tradycji z lat poprzednich. 
Pani Wójt I. Warkocka oznajmiła, iż to nie było tak, że żadne pieniądze nie zostały zaplanowane. 
Jednakże plany były inne i miały wpłynąć pieniądze z sołectw. 
Pani Dyrektor A. Pietrzak potwierdziła i dodała, że podczas spotkań w sprawie ułożenia 
gminnego kalendarza imprez były ustalane także kwoty jakie wpłyną z sołectw na pokrycie 
kosztów organizacji. Obecnie impreza nie zamyka się w kwocie planowanej, stąd prośba o 
wsparcie. Pani Dyrektor jeszcze raz podkreśliła, że każde dziecko spoza terenu Dębnicy 
Kaszubskiej będzie mile widziane. 
Radny W. Nierychlewski zaproponował, aby Radni przekazali dietę ze spotkania na poczet 
organizacji imprezy. 
Grupa radnych poinformowała, że niestety już współfinansują imprezy w swoich sołectwach. 
 
Ad. b 

Radna B. Sikora oznajmiła, iż tym projektem uchwały Radni zajmą się na sesji, podczas 
głosowania. 
 
Ad. c oraz j 
 Radna B. Sikora poprosiła o zapoznanie z projektem uchwały w sprawie zawarcia umowy 
partnerskiej na rzecz wspólnej realizacji Projektu pn.: „OD STAŻU DO ANGAŻU” w ramach 
Programu Operacyjnego Wiedza Edukacja Rozwój 2014 – 2020 współfinansowanego ze środków 
Europejskiego Funduszu Społecznego. W związku z tym, że do omówienia projektu uchwały 
został poproszony pracownik, Radna przeszła do opiniowania projektu uchwały w sprawie 
przyjęcia „Strategii rozwiązywania problemów społecznych Gminy Dębnica Kaszubska na lata 



2016 – 2020”. Uchwała była omawiana na poprzednim posiedzeniu wspólnych komisji, pozostała 
jedynie kwestia zaopiniowania. 
 

W wyniku głosowania jawnego projekt uchwały został zaopiniowany pozytywnie w 
stosunku /14 za, 0 przeciw, 0 wstrzymujących. 
 
Radna B. Sikora wróciła do uchwały właściwej. 
M. Łomża-Duszny poinformowała, iż projekt uchwały wyszedł z inicjatywy dwóch firm, które 
poprosiły o współpracę przy projekcie dla osób bezrobotnych. 24 osoby z terenu naszej gminy 
zostaną objęte szkoleniami, w celu poprawy ich kwalifikacji i sytuacji na rynku pracy. Gmina nie 
wnosi żadnego wkładu finansowego do projektu. 
Radny M. Olech zwrócił się z zapytaniem kto jest koordynatorem z ramienia gminy? A także z 
zakresu jakiej dziedziny będą staże? 

M. Łomża-Duszny oznajmiła, iż na chwilę obecną ona jest koordynatorem, a staże będą głównie 
z zakresu turystyczno-gastronomicznego. 
Radna B. Sikora zwróciła się z zapytaniem czy ktoś z Państwa Radnych ma jeszcze jakieś pytania? 

W związku z brakiem dalszych pytań Radna B. Sikora przeszła do opiniowania projektu uchwały. 
 

W wyniku głosowania projekt uchwały został zaopiniowany pozytywnie w stosunku /14 
za, 0 przeciw, 0 wstrzymujących.   
 
Ad. d, e, f 
 Radna B. Sikora zwróciła się z zapytaniem co się zmieniło w projektach uchwał w 
stosunku do poprzednio prezentowanych? 

K. Zakrzewska poinformowała, że na poprzednim spotkaniu było wspominane o wprowadzeniu 
odbioru elektrośmieci. Zostało to dodane do uchwały o ustalenie regulaminu, poza tym nic się 
nie zmieniło. Uchwały te są przedłużeniem stanu obowiązującego, tak aby można było zmienić 
warunki na odbiór inhouse. Kolejna uchwała to następstwo zmiany regulaminu. Uchwała numer 
trzy, to ujednolicenie uchwały. Poprzednio była dokonana zmiana, teraz wszystko zostało 
ujednolicone w jednym akcie. 
Radna D. Hańczyk zwróciła się z zapytaniem czy istnieje frakcja na sadzę, a jeżeli nie, to gdzie 
należy ja wyrzucać? 

K. Zakrzewska odpowiedziała, że należy wyrzucić do śmieci zmieszanych. Jeżeli odpady nie 
odpowiadają żadnej frakcji to należy wyrzucać je do odpadów zmieszanych. 
Radny M. Olech zwrócił się z zapytaniem co się stanie, jeżeli żadna firma nie zgłosi się do 
przetargu? 

K. Zakrzewska odpowiedziała, że w takim przypadku można powierzyć zadanie jakiejś firmie z 
wolnej ręki. 
Radny P. Pałubicki poinformował, iż w Jego mniemaniu każda firma ma świadomość, że gminy 
szykują się na wejście inhouse. Zwrócił się także z zapytaniem, czy już jakieś przymiarki zostały 
poczynione odnośnie stawek? Czy stawki te wzrosną czy zostaną na tym samym poziomie? 

Pani Wójt I. Warkocka oznajmiła, iż jeżeli zadanie będzie wykonywać spółka to ceny nie powinny 
wzrosnąć, a nawet zakładany jest możliwy spadek cen usług. 
Radny P. Pałubicki oznajmił, że dobrze by było, gdyby się przeszło na segregację u źródła a 
dodatkowo stawki cen nie zmieniłyby się. 
Radna B. Sikora oznajmiła, że uchwały nie różnią się znacząco, w związku z tym przeszła do ich 
opiniowania. 
 

W wyniku głosowania projekt uchwały w sprawie „Regulaminu utrzymania czystości i 
porządku na terenie Gminy Dębnica Kaszubska” został zaopiniowany pozytywnie w 
stosunku /14 za, 0 przeciw, 0 wstrzymujących. 
 



W wyniku głosowania projekt uchwały w sprawie szczegółowego sposobu i zakresu 
świadczenia usług w zakresie odbierania odpadów komunalnych od właścicieli 
nieruchomości i zagospodarowania tych odpadów został zaopiniowany pozytywnie w 
stosunku /14 za, 0 przeciw, 0 wstrzymujących. 
 
W wyniku głosowania projekt uchwały w sprawie terminu, częstotliwości i trybu 
uiszczania opłaty za gospodarowanie odpadami komunalnymi oraz zarządzenia poboru 
opłaty za gospodarowanie odpadami komunalnymi w drodze inkasa, wyznaczenia 
inkasentów i określenia wysokości wynagrodzenia za inkaso został zaopiniowany w 
stosunku /14 za, 0 przeciw, 0 wstrzymujących. 
 
Ad. g 

 Radna B. Sikora zwróciła się z zapytaniem czy jest potrzeba omawiania projektu uchwały, 
gdyż projekt został już omówiony na poprzedni spotkaniu. Wszystkie wnioski zgłoszone podczas 
tamtego spotkania zostały uwzględnione i zapisane w projekcie. 
Radny M. Olech zwrócił się z zapytaniem czy wśród wymienionych stawek nie powinno być 
oddzielnej stawki dla przewodniczących stałych komisji? 

Radna B. Sikora potwierdziła i poprosiła o zmianę tego zapisu do sesji. Oznajmiła, że Radni 
zaopiniują projekt tak jakby zapis ten był zawarty, po czym przeszła do opiniowania projektu 
uchwały. 
W wyniku głosowania projekt uchwały został zaopiniowany pozytywnie w stosunku /11 
za, 3 przeciw, 0 wstrzymujących. 
 
Ad. h 

 Radny M. Olech poinformował, że z planu Komisji Rewizyjnej na drugie półrocze został 
zniesiony punkt dotyczący kontroli szkół podstawowych z zakresu wydatkowania środków 
budżetowych. Spowodowane jest to napływem coraz to nowszych skarg oraz reorganizacją szkół. 
Kontrol odbędzie się po przeprowadzeniu całego procesu. 
Radny P. Pałubicki odniósł się do uzasadnienia stwierdzając, iż jest ono jak najbardziej słuszne. 
Kontrola szkół w trakcie przeprowadzania reorganizacji, przy wszystkich zmianach jest 
niepotrzebna. Nie ma sensu przeszkadzać w pracach, kontrolę zawsze można przełożyć i 
zorganizować później. 
Radna B. Sikora zwróciła się z zapytaniem czy ktoś z Państwa Radnych ma jeszcze jakieś pytania? 
W związku z brakiem pytań przeszła do opiniowania projektu uchwały. 
 

W wyniku głosowania projekt uchwały został zaopiniowany pozytywnie w stosunku /14 
za, 0 przeciw, 0 wstrzymujących. 
 
Ad. i 
 Przewodniczący Rady K. Badowski  oznajmił, iż w związku z powierzeniem mu nowych 
obowiązków chciałby wystąpić z Komisji Infrastruktury i Budżetu. Jednak Przewodniczący 
zaznaczył, że w miarę możliwości będzie chciał uczestniczyć w posiedzeniach każdej komisji. 
Radny P. Pałubicki oznajmił, iż przewodniczący i wiceprzewodniczący rady nie mogą być 
członkami komisji rewizyjnej. Pan Paczesny zadeklarował chęć przystąpienia do Komisji 
Infrastruktury i Budżetu. Zostało to przekazane, w związku z tym przygotowany został projekt 
uchwały. Nie ma sensu teraz robić wielkich zmian w składach komisji. 
Radna B. Sikora zwróciła się z zapytaniem czy są jeszcze jakieś pytania? W związku z brakiem 
pytań przeszła do opiniowania uchwały. 
 

W wyniku głosowania projekt uchwały został zaopiniowany pozytywnie w stosunku /14 
za, 0 przeciw, 0 wstrzymujących. 
 



Ad. k 

 Sekretarz R. Krawczyk oznajmił, iż są nowe orzeczenia sądów administracyjnych 
określające, że program opieki nad bezdomnymi zwierzętami nie jest aktem prawa miejscowego. 
Wojewoda stał na stanowisku, że rada nie może uchwalać przepisów związanych z adopcją 
zwierząt. Jednakże po odbytych rozmowach i negocjacjach zapisów dotyczących adopcji nie 
trzeba usuwać, gdyż kwestia współfinansowania mieści się w art. 11 ustawy. 
Radna B. Sikora zwróciła się z zapytaniem czy zapisy programu są martwe czy rzeczywiste? Czy 
Gmina zapewnia dokarmianie i kastrację zwierząt? Na jakich zasadach się to odbywa? 

Sekretarz R. Krawczyk odpowiedział, że urząd reaguje na sygnały ale także posiada własne 
spostrzeżenia. Urząd zakupuje karmę i jest ona rozkładana w miejscach gdzie występują 
wolnożyjące koty. Jednak praktyka wskazuje, że z pomocą dla nich też nie można przesadzić, gdyż 
zostaną przyzwyczajone do łatwego pożywienia, będą tworzyć skupiska i nie poradzą sobie z 
funkcjonowaniem w przypadku braku karmy. 
Radna B. Sikora poinformowała, że z tego co Ona wie w innych gminach są osoby 
odpowiedzialne za dokarmianie zwierząt. 
Sekretarz R. Krawczyk oznajmił, iż po objęciu stanowiska postanowił przyjrzeć się dogłębnie 
tematowi. Stwierdzono, iż program próbowano wykorzystywać do karmienia i poddawania 
zabiegom weterynaryjnym prywatnych zwierząt. Obecnie urząd każdorazowo wymaga uprzedniej 
informacji o przypadkach bezdomności lub wypadkach z udziałem zwierząt. Możliwie jest 
również informowanie o takich sytuacjach przez Policję. 
Radna B. Sikora zauważyła, ze to o czym mówi Pan Sekretarz bardziej opiera się na 
interweniowaniu, niż na przemyślanym planie na przyszłość. 
Pani Wójt I. Warkocka odpowiedziała, że plan jest oparty na prewencji, aby zapobiegać sytuacjom 
bezdomności. W planach jest chipowanie zwierząt. Czasami do urzędu trafiała informacja,  że 
niekoniecznie dokarmiane są te zwierzęta, które miały być. 
Sekretarz R. Krawczyk oznajmił, że większość działań opiera się na interwencji i reakcji na 
zgłoszenia. 
Pani Wójt I. Warkocka dodał, że jeżeli ktoś zdecyduje się na przygarnięcie błąkającego się psa, to 
dostaje pakiet na start. Koszty oddania psa do schroniska są dużo większe niż taka pomoc dla 
mieszkańca. 
/Radny W. Leśniewski opuścił posiedzenie./ 

 

W wyniku głosowania projekt uchwały został zaopiniowany pozytywnie w stosunku /13 
za, 0 przeciw, 0 wstrzymujących 

 
Ad. l 
/Na posiedzenie dołączył Radny R. Cech./ 

 Radna B. Sikora zauważyła, że stawki opłat za wodę i ścieki były już omawiane podczas 
tego spotkania. Zwróciła się z zapytaniem czy ktoś z Państwa Radnych ma jakieś pytania do 
projektu uchwały? 

Radny R. Cech oznajmił, że nie było go wcześniej dlatego chciałby wiedzieć czy coś się zmieniło 
w kwestii płatności? Czy wprowadzane są jakieś podwyżki? 

Radna B. Sikora poinformowała, że nie wprowadza się podwyżek, stawki zostają takie same. 
Radna przeszła do opiniowania projektu uchwały. 
 

W wyniku głosowania projekt uchwały został zaopiniowany pozytywnie w stosunku /13 
za, 0 przeciw, 0 wstrzymujących. 
 
Ad. m 

 Radna B. Sikora zwróciła się z zapytaniem czy do tego projektu uchwały nie zostaną 
podłączone żadne załączniki? 

Skarbnik M. Malinowski oznajmił, iż nigdy w tej uchwale nie było załączników. 



Radny P. Pałubicki zauważył, że cała procedura wymaga czytania opinia RIO na sesji. Dał 
propozycje aby opinia została przytoczona na sesji, niech się na niej coś dzieje. 
Przewodniczący Rady K. Badowski oznajmił, iż chciałby aby na sesji czytane były sentencje 
wszystkich uchwał. 
Radna B. Sikora poprosiła aby projekty uchwał były wyświetlane na ekranie. 
Sekretarz R. Krawczyk poinformował, iż nie zawsze da się osiągnąć zamierzony efekt, gdyż 
zdarzają się długie projekty uchwał z licznymi załącznikami. 
Pani Wójt I. Warkocka dodała, że dojdzie do tego, że zarówno komisje wspólne jak i sesje będą 
trwać bardzo długo. Wszystko jest omawiane na komisjach wspólnych, więc nie widzi potrzeby 
ponownego omawiania projektu na sesji. 
Sekretarz R. Krawczyk poinformował, że może należałoby się zastanowić nad porządkiem obrad? 
W przypadku wprowadzenia czytania projektów uchwał sesja się wydłuży a mieszkańcy 
uczestniczący w niej, będą musieli być cierpliwi, aby mogli zabrać głos w ostatnim punkcie 
„wolne wnioski i zapytania. 
Radna B. Sikora zauważyła, że jeżeli ktoś z mieszkańców chce zabrać głos w trakcie sesji, to jest 
on mu udzielany, pomimo tego, że w przepisach jest inaczej uregulowana ta kwestia. 
Radny P. Pałubicki oznajmił, iż w Jego opinii zainteresowani sesją powinni w bardziej intensywny 
sposób dowiadywać się o projektach uchwał. Uchwały dostępne są na BIP-ie, omawiane są na 
komisjach wspólnych, na sesjach. Wystarczy odrobina chęci ze strony mieszkańców. 
Radna B. Sikora zwróciła się z zapytaniem czy zatwierdzenie sprawozdania nie wymaga załączenia 
dokumentów? 

Skarbnik M. Malinowski odpowiedział, że nie. Nie ma takiej konieczności. Pierwsze sprawozdanie 
ma około 60 stron. Załącznik do uchwały byłby ogromny, a należy przygotować kilka 
egzemplarzy podpisanej uchwały. 
Radna B. Sikora zwróciła się z zapytaniem do Sekretarza czy z punktu widzenia legislatury 
powinno tak być? Nie ma w tej kwestii żadnych zastrzeżeń? 

Skarbnik M. Malinowski oznajmił, iż jest to wieloletnia praktyka. Nigdy do tej uchwały nie były 
załączone sprawozdania i nigdy nie zostało to zakwestionowane. Sprawozdania z wykonania 
budżetu jest wprowadzane zarządzeniem Wójta. Trudno jest mu określić czy samo sprawozdanie 
wystarczy. 
Radna B. Sikora zwróciła się z zapytaniem jak to wygląda pod względem prawnym? Coś jest 
zatwierdzone, ale tego de facto nie ma, nie stanowi to załącznika uchwały. W przypadku 
sprawozdania finansowego GOK-u sprawozdanie to stanowi załącznik do uchwały. 
Skarbnik M. Malinowski oznajmił, iż czym innym jest gdy jednostka organizacyjna przedstawia 
sprawozdanie np. GOK, a co innego jak przedstawia je sam urząd. 
Radna B. Sikora wyraziła swoje wątpliwości co do podejmowania uchwał w ten sposób. Za 
każdym razem jeżeli podejmowany jest plan, sprawozdanie itp. stanowi to załącznik do uchwały. 
Radna zwróciła się z zapytaniem dlaczego ta uchwała robiona jest inaczej? 

Skarbnik M. Malinowski oznajmił, iż w żadnych przepisach nie jest określona potrzeba. 
Radna B. Sikora poprosiła o wyjaśnienie wątpliwości. 
Skarbnik M. Malinowski oznajmił, iż drukowanie i tak będzie musiało nastąpić w pięciu 
egzemplarzach. 
Radna B. Sikora zwróciła się z zapytaniem czy ktoś z państwa Radnych ma jakieś pytania do 
projektu uchwały? 

Skarbnik M. Malinowski dodał, że czytana była opinia RIO o wykonaniu budżetu. Opinia z RIO 
była Radnym przekazana. 
Projekt uchwały nie został zaopiniowany, gdyż nie były przedstawione kompletne materiały. 
Uchwała łączy się z uchwałą absolutoryjną, w związku z tym uchwałę pozostawiono na sesję. 
 
 

 



Ad. m 

Projekt uchwały w sprawie udzielenia absolutorium Wójtowi Gminy z wykonania budżetu 
gminy w 2015 roku nie był opiniowany. Projekt uchwały zostanie omówiony po przytoczeniu 
opinii RIO. 
 
Ad. o 

 Radna B. Sikora poprosiła o zapoznanie z projektem uchwały Skarbnika M. 
Malinowskiego. 
/Radna M. Gardzielewska opuściła posiedzenie, wraz z Radnym M. Batógiem./ 

Skarbnik M. Malinowski oznajmił, iż zaszła konieczność modernizacji hydroforni w Krzywani 
polegająca na zamontowaniu filtra. 
Sekretarz R. Krawczyk dodał, że w przypadku tej hydroforni normy wody były na granicy 
dopuszczalności. Ma to na celu zapewnienie czystej wody dla mieszkańców. Koszt 27 tys. zł. 
Ponadto zmiany wynikają z faktu, iż sołectwo Gałęzów postanowiło wyodrębnić ze swojego 
budżetu fundusz na projekt świetlicy. Kolejną zmianą jest wykupienie mieszkania w miejscowości 
Niepogodzie. Przedsięwzięcie to ma na celu przekazanie mieszkania pogorzelcom z tej 
miejscowości. 
Skarbnik dodał, że gmina odzyska z tej transakcji 18 tys. zł, poprzez zmniejszenie opłat gminy za 
dom pomocy społecznej osoby, od której gmina nabędzie lokal. Ponadto wykazał 
- zwiększenie wydatków na przedszkola publiczne i niepubliczne w Słupsku. Zwiększenie dotacji 
spowodowana jest zwiększeniem ilości dzieci uczęszczających do przedszkoli w Słupsku. 
- Dopłata dla ZGK. Jest to skutek utrzymania taryf. Na drugie półrocze nie było określonych 
taryf. Zakładano bilansowanie się spółki, jednak to nie nastąpi. W związku z tym gmina musiała 
dopłacić do taryf. 
Radna B. Sikora oznajmiła, że zakładano brak potrzeby dofinansowywania ZGK, lecz skąd udało 
się wziąć 90 tys. zł? 

Skarbnik M. Malinowski poinformował, że środki pochodzą z rezerwy wójta, a także 
zrezygnowano z: 
- wiat przystankowych, 
- wkładu własnego w modernizację drogi z Agencji Nieruchomości Rolnych. Agencja na ten czas 
nie zakłada żadnej modernizacji, dlatego środki zarezerwowane na ten cel zostały przesunięte. 
Jedynie droga w Starnicach wchodzi w rachubę, jeżeli agencja będzie miała pieniądze na ten cel. 
- zostały zmniejszone wydatki na miejscowy plan zagospodarowania przestrzennego. Kwota 30 
tys. zł z tego celu została przesunięta. 
- kwota 15 tys. zł. wzięto z dokumentacji technicznej na zagospodarowanie terenu przy Cieku 
Warblewskim. 
- kwota 34 tys. zł. uzbiera się ze spłaty obligacji, gdyż patrząc na raty, które są spłacane, 
oszczędności się pojawią. 
- kwota 20 tys. została zabrana z budowy nowych punktów oświetleniowych. 
Radny P. Pałubicki oznajmił, że mimo całych tych przesunięć pieniądze uda się zrobić. Wszystkie 
wyznaczone nowe punktu oświetleniowe zostaną bez zmian. Radni je zaplanowali, jedynie 
zostanie to przesunięte w czasie. 
Skarbnik M. Malinowski dodał, że w paragrafie 92105 zostały zaplanowane wydatki na bieżące 
utrzymanie świetlic, jednakże nie chodzi tu o sprawy remontowe a o zajęcia kulturalno-
edukacyjne. Środki te zostały zaplanowane w ramach dopłaty do nich, jednak żadne sołectwo nie 
zaplanowało takich zajęć. 
Pani Wójt I. Warkocka uzupełniła wypowiedź informując, że zajęcia na świetlicy odbywają się 
przez instruktorów dojeżdżających do świetlic zatrudnionych przez GOK. 
Radna W. Masłyk zwróciła się z zapytaniem czy jest szansa aby założyć Internet na świetlicy w 
ramach funduszu sołeckiego? 



Skarbnik M. Malinowski oznajmił, iż Internet nie wchodzi w grę, gdyż nie jest to organizacja 
zajęć edukacyjnych ani kulturowych. Nie są to zajęcia merytoryczne. 
Radna B. Sikora zauważyła, że jest to bardzo duża kwota zabrana świetlicom. Była zdziwiona, że 
żadne sołectwo nie zaplanowało środków na takie cele. 
Skarbnik M. Malinowski poinformował, iż w budżecie było zaplanowane 40 tys. zł, z tej kwoty 
zostanie zabrana połowa. Gmina ze swojej strony zabezpieczyła środki, jednak sołectwa nie 
skorzystały z tej możliwości. Nie ma więc możliwości dołożenia do czegoś, czego nie ma. 
Pani Wójt I. Warkocka poinformowała, że w żadnym sołectwie nie znalazła się 15-osobowa 
grupa osób chcąca zmienić fundusz sołecki. W mniejszych miejscowościach była większa 
mobilizacja niż w Dębnicy Kaszubskiej. Sołectwo to liczy 3 tys. osób, a na zebrania przychodzi 
kilkunastoosobowa grupa. 
Skarbnik M. Malinowski oznajmił, iż nastąpiło także zmniejszenie o kwotę 4,5 tys. zł, gdyż 
sołectwo zrezygnowało z budowy placu zabaw. 
Radny P. Pałubicki zwrócił się z zapytaniem odnośnie dwóch pozycji w budżecie. Czy zapis 
„budowa świetlicy wiejskiej w Gałęzowie” są pieniędzmi zaplanowanymi na dokumentację? Czy 
w przyszłym roku będzie realizacja przedsięwzięcia? Samo sołectwo nie jest w stanie wybudować 
sobie świetlicy. 
Pani Wójt I. Warkocka poinformowała, że w ramach grupy rybackiej zmieniły się 
dofinansowania. Będzie się aplikować o środki. Sołectwa przeznaczyły pieniądze na 
dokumentację. Istnieje także możliwość powielania projektów, co jest tańszym rozwiązaniem. 
Oczywiście konstrukcja świetlicy będzie bryłą prosta, z najpotrzebniejszymi pomieszczeniami. 
Aneksem kuchennym itp. Budynek gdzie przez wiele lat znajdowała się świetlica w Gałęzowie 
urząd postara się ją przejąć na własność na podstawie zasiedzenia. Po przejęciu w grę wchodzi 
ewentualne spieniężenie budynku, wtedy też będą pieniądze na budowę nowej świetlicy. 
Sekretarz R. Krawczyk oznajmił,  iż  pierwszym założeniem było dofinansowanie z Lokalnej 
Grupy Rybackiej w wysokości około 300 tys. zł na 2 obiekty. Obecnie urząd jest w posiadaniu 
informacji, że strategia LGR nie została najlepiej oceniona i najprawdopodobniej zmieniona 
zostanie alokacja środków. Szacowano, że wartość 1 obiektu wynosić będzie 200 tys. zł. Teraz 
kwoty mogą się zmienić. Jeżeli chodzi o potrzeby tej miejscowości i populację Gałęzowa 
potencjalna świetlica nie wymaga dużej przestrzeni. 
Radna B. Sikora zwróciła się z zapytaniem czy ktoś z Państwa Radnych mam jeszcze jakieś 
pytania? W związku z brakiem pytań przeszła do opiniowania projektu uchwały. 
 

W wyniku głosowania projekt uchwały został zaopiniowany pozytywnie w stosunku /13 
za, 0 przeciw, 0 wstrzymujących. 
 

/Radna B. Sowińska oraz Radna R. Rejkowicz opuściły posiedzenie./ 

 
Ad. 3 

 M. Żendarska oznajmiła, że sprzedaż działek następuje na Osiedlu Północ. Jest to 
zabudowa mieszkaniowa. 
- działka nr 1249 zostanie wystawiona do przetargu. Pozostałe działki zostaną sprzedane na 
polepszenie warunków właścicieli działek sąsiednich. Działka 1280 to również działka 
zlokalizowana na Osiedlu Północ, działki zostaną sprzedane na polepszenie warunków. Jest 
chętna osoba na ich zakup. 
- działka 4/23 to działka powstała z podziału działki. Ta działka nie została jeszcze uwzględniona 
w ewidencji, jednakże podział jest dokonany. 
- działka nr 80/3 to działka na ul. Polnej, zostanie sprzedana na rzecz właściciela wieczystego, 
który sam zwrócił się o jej zakup. Sprzedaż nastąpi w formie bezprzetargowej. 
Radny P. Pałubicki zwrócił się z zapytaniem czy Rada musi wyrażać zgodę na sprzedaż tej działki 
na rzecz właściciela wieczystego? 



Sekretarz R. Krawczyk oznajmił, że przepisy w tej kwestii są jasne i nie pozwalają blokować 
właściciela w nabyciu nieruchomości. 
Radna B. Sikora zwróciła się z zapytaniem czy ktoś z Państwa Radnych mam jeszcze jakieś 
pytania? W związku z brakiem pytań przeszła do opiniowania planu zbywania. 
 

W wyniku głosowania plan zbywania został zaopiniowany pozytywnie w stosunku /11 za, 
0 przeciw, 0 wstrzymujących. 
 

Ad. 4 

 Mieszkaniec Pan Wójcik poinformował, iż przybył na posiedzenie wspólne komisji aby 
przekazać informację, iż półroczna droga zrobiona na ul. Zielonej już pęka. 
Radna B. Sikora poinformowała, że kwestią tą zajmie się Pani Wójt. Radna ucięła dyskusję, 
mówiąc, że temat zostanie podjęty. Zostanie to sprawdzone. 
Przewodniczący Rady K. Badowski poinformował, że do biura rady wpłynęło pismo Pana Kani 
odnośnie drogi polnej. Przewodniczący zwrócił się z zapytaniem czy coś w tej kwestii będzie 
zrobione? 

Pani Wójt I. Warkocka odpowiedziała, że stan dróg gminnych śródpolnych wymaga interwencji, 
jednak urząd przede wszystkim skupia się na drogach tam gdzie są mieszkańcy. Koszty remontów 
dróg są duże, więc nie można sobie zawsze na nie pozwolić. Nie ma dużo pieniędzy na inwestycje 
drogowa, a tym bardziej drogi polne. 
Przewodniczący Rady K. Badowski zwrócił się z zapytaniem czy mieszkaniec może liczyć na 
jakąkolwiek interwencję? Chociażby wycinkę zakrzaczeń? 

Pani Wójt I. Warkocka odpowiedziała, że na wycinkę może liczyć, ale nic więcej. 
Radny P. Pałubicki poinformował, że sam uczęszcza tą drogą. Niektórzy poruszają się po niej 
samochodami osobowymi, co może być ryzykowne. Mieszkańcy ci w celu uniknięcia kolein 
rozjeżdżają pole niszcząc uprawy. Byli chętni mieszkańcy do wycinki, ale gdy dowiedzieli się, że 
na to potrzebne jest pozwolenie zrezygnowali z tego. Wyrównanie znacznie poprawiłoby tą 
drogę. Jednak istnieją też inne drogi na dojazd do pól, nie tylko ta. 
Pani Wójt I. Warkocka oznajmiła, że gdy będą zrobione dojazdy do mieszkańców, ruszą inne 
inwestycje. Mieszkaniec może liczyć na wycinkę zakrzaczeń, jednak nic poza tym. Pani Wójt zdaje 
sobie sprawę, że kwestia dróg gminnych wśród pól jest zła. 
Przewodniczący Rady K. Badowski  poinformował, że do rady wpłynęła też skarga nauczycielki 
gimnazjum na Panią dyrektor, która zostanie przekazana Komisji Rewizyjnej w celu rozpatrzenia, 
a także apel w sprawie drogi S-11. Nadawca pisma chce poparcia Jego inicjatywy, aby nasz region 
nie stracił na korzyściach płynących z budowy tej drogi. Obszernie rozpisał  się o wszystkich 
możliwościach. Przewodniczący Rady zwrócił się z zapytaniem czy Radni chcą poprzeć 
inicjatywę?  Radni postanowili poprzeć inicjatywę i wyrazić to za pomocą pisma skierowanego do 
osoby zainteresowanej. 
Radna B. Sikora zwróciła się z zapytaniem czy ktoś z Państwa Radnych mam jeszcze jakieś 
pytania? W związku z brakiem pytań Radna o godzinie 13:34 zakończyła posiedzenie wspólne 
wszystkich komisji Rady Gminy, po wyczerpaniu porządku obrad. 
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